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Mihai Fifor
despre 112:

dispeceri prea
puțini și prea
slab pregătiți

Ministrul interimar de Interne Mihai
Fifor a recunoscut, în emisiunea “Marius
Tucă Show”, că există o mare problemă
legată de angajaţii de la Dispeceratul de
Urgenţă, pornind de la numărul de
angajaţi, care este prea mic, şi până la
slaba pregătire a acestora. Jurnalistul
Marius Tucă l-a pus pe ministrul de
Interne în faţa greşelilor în serie din
cazul Caracal, pornind de la modul în
care operatorul STS şi apoi poliţistul care
preia cazul vorbesc cu Alexandra
Măceşanu, fata care îşi anunţa răpirea.
„Există două chestiuni: lipsa dispecerilor
care să asigure ture normale şi în număr
adecvat. Dispecerul face o loterie, nu ştie
cine este pe celelalte apeluri. Asta nu
scuză însă pe nimeni“, a spus ministrul
interimar de Interne, Mihai Fifor. A doua
chestiune identificată, este legată de
slaba și insuficienta pregătire a
dispecerilor, spune Mihai Fifor. „Omul
trebuie să aibă pregătire de specialitate.
Ai nevoie de pregătire să poţi aborda o
astfel de problemă“, a mai spus Mihai
Fifor.

Societatea Română de Microbiologie

Colostrul, un prim vaccin, datorită cantităţii
mari de anticorpi pe care o conţine

Preşedintele
Societăţii Române
de Microbiologie,

Alexandru Rafila, a declarat
marţi că substanţa secretată
de organismul mamei în
primele zile de alăptare,
colostrul, poate fi considerat
un prim vaccin, datorită
cantităţii mari de anticorpi pe
care o conţine. Precizările au
fost făcute în cadrul
evenimentului “Media Fair -
Importanţa nutriţiei în
recuperarea post-partum şi alăptare”,
organizat cu ocazia Săptămânii
Internaţionale a Alăptării. “Noi, din
păcate, avem un procent relativ mic de
mame care alăptează. Undeva un
sfert din mamele din România îşi
alăptează copiii până la vârsta de
şase luni. (...) Colostrul poate fi
considerat un prim vaccin. Cred că
lucrul care ne lipseşte în momentul de
faţă foarte serios - şi aici avem foarte
mult de lucrat - este capacitatea
noastră de a consilia femeia gravidă.
În primul rând, femeile gravide trebuie
să se prezinte la un medic de familie
sau la un centru de asistenţă
maternală, iar dacă nu avem, ar trebui
să creăm astfel de centre. Ar trebui să
poată să primească toate informaţiile

legate de avantajele alăptării, avantaje
care se referă la copii, dar şi la
mamă”, a spus el.

Potrivit lui Rafila, există studii care
au demonstrat că frecvenţa bolilor
infecţioase în cazul copiilor hrăniţi la
sân este “incomparabil mai mică”,
deoarece colostrul protejează
mucoasele de la nivelul cavităţii
bucale, nasului şi tubului digestiv.
“Graviditatea, naşterea pe cale
naturală şi alăptarea sunt fiziologice.
Nu este vorba de o modă. Noi, din
păcate, ne găsim în situaţia în care
considerăm că naşterea pe cale
naturală este o povară şi foarte multe
dintre femeile din România preferă
operaţia cezariană, fără să existe o
indicaţie medicală pentru aceasta.

Operaţia cezariană reduce
procentajul mamelor care
alăptează. Naşterea naturală
favorizează alăptarea şi
atunci trebuie să încurajăm
ambele elemente. Cred că
informarea tinerelor care
doresc să devină mame este
esenţială, dacă ne dorim să
avem o populaţie sănătoasă
în ţara noastră. Cred că aici
mai avem de lucrat, la
politicile de sănătate publică
şi la accesul la servicii de

sănătate, care nu înseamnă doar
tratament, ci şi consiliere, educare a
populaţiei”, a mai spus el.

Reprezentantul UNICEF în
România, Pieter Bult, a subliniat că
dincolo de hrănire, alăptarea are şi
rolul de a consolida legătura dintre
mamă şi copil. “Aşezând copilul,
imediat după naştere, pe pielea
mamei este un aspect esenţial pentru
legătura dintre cei doi, care la rândul
ei este foarte importantă pentru
dezvoltarea ulterioară a copilului. Şi
poate e bine de ştiut că acest lucru
reduce probabilitatea abandonului, iar
în România ne confruntăm cu situaţii
generate de faptul că unele mame îşi
abandonează nou-născuţii la
maternitate”, a evidenţiat el.


